
Jegyzőkönyv 

 

Készült Bénye Község Önkormányzat hivatalos helyiségében Bénye és Káva Képviselő-testületének 

2018. február 12. napján 18,00 órakor tartott nyilvános, rendkívüli ülésén.  
 

Jelen vannak:    

 

Bénye Község Képviselő-testülete részéről: 

 

 Kovács Erika   polgármester  

 Racskó Mátyás   alpolgármester   

 Huszák Mihály   képviselő 

 Juhász Tamás   képviselő 

 Kajos Attiláné   képviselő 

 Kalmár Attila   képviselő (6 fő) 

 

Káva Község Képviselő-testülete részéről: 

 

 Dobrovenszki Norbert  polgármester 

 Veszteg Zsolt  alpolgármester 

 Dancs Ferenc  képviselő 

    Lados Istvánné  képviselő 

 Rádi Sándorné  képviselő (5 fő) 

 

 dr. Csoba Beáta  jegyző 

 

   Bakosné Kiss Erzsébet  pénzügyi munkatárs, jegyzőkönyvvezető 

 

     

Kovács Erika polgármester: köszönti az ülésen megjelenteket, az ülést megnyitja. Megállapítja, 

hogy a bényei képviselő-testület határozatképes, mert 6 fő jelen van. Megkérdezi, hogy a kihirdetett 
napirendi pontokkal mindenki egyetért-e? 

 

Észrevétel, módosító javaslat nem érkezett. 
 

Dobrovenszki Norbert polgármester: köszönti a jelenlévőket. Megállapítja, hogy a kávai képviselő-

testület is határozatképes, mert 5 fő jelen van. 
 

Kovács Erika polgármester: aki elfogadja a napirendet, az kézfeltartással jelezze. 

 

Bénye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, Káva Község 

Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenvélemény és tartózkodás nélkül 

az alábbi napirendet fogadta el: 

 

 

N a p i r e n d            

 

1. A közösen fenntartott intézmények 2018. évi költségvetésének elfogadása 

Előterjesztő: Kovács Erika polgármester 

 

 

2. Egyebek 

 

 

 

 

 

 



Napirend tárgyalása: 

 

1. A közösen fenntartott intézmények 2018. évi költségvetésének elfogadása 

 

Kovács Erika polgármester:  Mint az a megküldött anyagból is látszik, a  Bénye-Káva 

Tündérkert Óvoda 2018. évi állami finanszírozása 42.345 e Ft. A 2018. évi személyi jellegű  

kiadások a hozzá tartozó tartozó járulékokkal együtt 44.684 e Ft. A különbözet fedezetére 

mindkét Önkormányzatnak hozzá kell majd járulnia.  

A többlet kiadások egyrészt adódnak abból, hogy ebben az évben Sinkovicz Mihályné óvónő 

kolléganő 40 éves jubileumi jutalomra lesz jogosult. Szintén az említett kolléganő 2019. 

márciusában a nők kedvezményes nyugdíjazási lehetőségével szeretne nyugdíjba vonulni, így 

már ebben az évben kéri a felmentését nyugdíjazására tekintettel.  2018. június 1-től rendes 

szabadságát szeretné igénybe venni, majd augusztustól a munkavégzési kötelezettség alóli 

felmentését kéri. Ezen időszak tekintetében  fel kell vennünk egy új kolléganőt a helyére, 

tehát ez dupla bérköltséggel is jár.  Jelenleg egy üres óvodapedagógus álláshelyünk van, 

ennek betöltésére az Óvodavezető Asszony pályázatot írt ki. Ennek az üres álláshelynek a 

betöltését jelenleg két nyugdíjas óvónő megbízási szerződéssel való foglalkoztatásával 

pótoljuk. 

 

Dancs Ferenc képviselő: elmondta, hogy eddig senkinek nem engedélyezték a 8 hónapos 

munkavégzés alóli felmentését, mindenki  4 hónapra lett felmentve a munkavégzés alól. 

Tóthné Zsuzsika is 4 hónapos felmentést kapott, nem támogatja, hogy megkapja mind a 8 

hónapra munkavégzés alóli felmentést.  

 

Kovács Erika polgármester: Sinkoviczné Katika 38 éve van az intézménynél, erre való 

tekintettel kérte a munkavégzés alóli mentesítését a teljes felmentés idejére. 2017-ben a kávai 

dajkai is 6 hónapra lett mentesítve a munkavégzés alól. Úgy gondolom ennyi idő után 

megérdemli a kérésének a támogatását. Tekintettel arra is, hogy szeptembertől már nem 

célszerű egy új csoportot elkezdeni a felmentés miatt. 

 

Dancs Ferenc képviselő: a kávai testület erről nem tudott, hogy 6 hónapos felmentést kapott 

a kávai dajka. Ki engedélyezte ezt neki? 

 

Kovács Erika polgármester: az óvodavezető gyakorolja a munkáltatói jogokat az óvoda 

munkatársai felett, ő jogosult a felmentési is engedélyezni. De kérdezem Jegyző Asszonyt, 

hogy ugye jól tudom? 

 

dr. Csoba Beáta jegyző: az óvodavezető felett a képviselő-testületek gyakorolják a 

munkáltatói jogkört és neki azt kell tennie ahogy a képviselő-testület dönt. 

 

Dobrovenszki Norbert polgármester: személy szerint én sem tudtam arról, hogy a kávai 

dajka 6 hónapos felmentés kapott és én sem támogatom a 8 hónapos felmentést. 

 

Kovács Erika polgármester: a 2017-es előterjesztés tartalmazta az erre vonatkozó 

információkat, a képviselő-testületek elfogadták a 2017-es költségvetést. A kávai dajka 6 

hónapos felmentése nem jelentett plussz kiadást a testületeknek, mivel belefért az állami 

normatívába. Az óvodavezető pedig a munkáltatói jogkörét gyakorolta a felmentéssel 

kapcsolatban és úgy tudom, hogy többször egyezetett a kávai dajka helyettesítésével is a 

polgármester úrral. 

 

Racskó Mátyás alpolgármester: ha más sem kapott 8 hónapot, akkor ez igazságtalan lenne a 

többiekkel szemben. Főleg úgy, hogy a sógornője csak 4 hónapot kapott meg. Amúgy is rossz 

ez az egész rendszer, ami megengedi, hogy a pedagógusok év közben menjenek nyugdíjba és 



nem fejezik be az évet. Az iskolában  a tanárok is év közben elmennek nyudíjba, ezt biztosan 

nem engedném. 

 

Veszteg Zsolt alpolgármester: miért nincsenek itt az óvodavezetők? a következő ülésre meg 

kell hívni őket és adjanak magyarázatot. 

 

Kovács Erika polgármester: a cafeteria juttatással kapcsolatban van valakinek 

hozzászólása? A juttatás nyújtása mindenképpen plussz kiadást jelent az önkormányzatoknak, 

mivel a normatíva nem fedezi azt. 

 

Lados Istvánné: az iskolai konyhások kapnak cafeteriát? 

 

Kovács Erika polgármester: igen, nekik terveztünk cafeteriát, mint azt az előterjesztés is 

tartalmazza, mivel ott a normatívába beleférünk. 

 

Lados Istvánné: akkor azt nem tehetjük meg, hogy az óvodában nem adunk cafeteriát. 

 

Dobrovenszki Norbert polgármester: a kávai testületnek az az álláspontja, hogy adjunk 

cafeteriát. Így is nehéz helyzetben vagyunk óvónők terén, hátha ez ösztönző lesz majd az állás 

betöltéséhez és nem lehet, hogy e miatt veszítsük el a meglévő óvónőket. 

 

Kovács Erika polgármester: A dologi kiadások tekintetében a költségvetési javaslatot az 

óvodavezető és az óvodavezető-helyettes állították össze, az általuk megküldött adatokat 

tartalmazza az előterjesztés. Azzal kapcsolatban van valakinek észrevétele? 

Dobrovenszki Norbert polgármester: a kávai testület nem tudja elfogadni a dologi 

kiadásokat, azt visszaküldi átdolgozásra. A tavalyi feltételek az adottak, attól hiába térnek el, 

tudjuk mi is, hogy mik a hiányosságok az óvodában, mire kellene költeni, de a költségvetésnél 

a tavalyi összeghatárig tervezhetnek csak. Így javaslom, hogy a teljes anyagot küldjük vissza 

átdolgozásra. 

Kovács Erika polgármester: az egészségügyi költségvetésének tervezetét nem kaptuk meg. 

 

Dobrovenszki Norbert polgármester: még átdolgozás alatt van, a kávai testület sem tudta tárgyalni, 
visszaadta átdolgozásra. 

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett. 

Kovács Erika polgármester: Szavazhatunk együttesen? Kérem, aki egyetért azzal, hogy a közösen 

fenntartott intézmények költségvetésének tervezete átdolgozásra kerüljön és egy későbbi időpontban 

fogadjuk el, az kézfeltartással jelezze. 

Bénye és Káva Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 11 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 

 

8/2018. (II.12.) határozat 

Tárgy: Közösen fenntartott intézmények 2018. évi költségvetésnek tárgyalása I. forduló 

Bénye és Káva Község Önkormányzatának Képviselő-testülete ügy dönt, hogy a közösen fenntartott 

intézmények 2018. évi költségvetésnek tervezetét átdolgozásra visszaadja. 

. 

 



Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

2. Egyebek 

 a.) Bénye Káva Tündérkert Óvoda 2018. évi nyári zárva tartása 

 

Kovács Erika polgármester: az intézményvezető előterjesztése szerint a képviselő-testületek 

döntését kéri a 2018. évi nyári zárva tartással kapcsolatban. 2018. június 18-tól a szülői 

igényfelméréseket követően összevont csoportokkal működne az óvoda a székhely óvodában. Káván 
július 16-tól augusztus 24-ig, Bényén július 30-tól augusztus 24-ig tartana zárva az óvoda. Gombával 

történő megállapodást követően augusztusban két hétre azon szülők akik ezt igényelnék, átvihetnék a 

gyermekeiket a gombai óvodába. 

 
Kérdés, észrevétel nem érkezett. 

Kovács Erika polgármester: Kérem, aki egyetért a Bénye Káva Tündérkert Óvoda 2018. évi nyári 

zárva tartásának időpontjával, kézfeltartással jelezze. 

Bénye és Káva Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 11 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozta: 

 
9/2018. (II.12.) határozat 

Tárgy:  Bénye Káva Tündérkert Óvoda nyári zárva tartása 

Bénye és Káva Község Önkormányzatának Képviselő-testülete ügy dönt, engedélyezi a Bénye Káva 

Tündérkert Óvoda 2018. évi nyári zárva tartását az alábbiak szerint: 

  

 Kávai Tagóvodában   2018. július 16-tól augusztus 24-ig 

 Bényei Székhely Óvodában  2018. július 30-tól augusztus 24-ig 

 

A képviselő-testületek hozzájárulnak, hogy 2018. június 18-tól összevont csoportokkal működjön az 

óvoda a székhely óvodában. 

 

.Határidő: azonnal 

 

b.) Roikné Kovács Éva kérelme 
 

Dobrovenszki Norbert polgármester: elmondja, hogy a körzeti ápolónő Roikné Kovács Éva 

azzal a kérelemmel fordul a kávai Képviselő-testülethez, hogy szeretné, ha az Önkormányzat 

vásárolna neki egy laptopot, ami megfelel az új egészségügyi rendszerhez, amivel dolgoznia 

kell, mert a jelenlegi laptopja nem kompatibilis. Megkérte a dr. Bánházi Lászlót, hogy 

biztosítson neki laptopot, de a doktorúr azt mondta, hogy nem fér bele a költségvetésébe, ezért 

fordult hozzánk segítségért. Kéri, hogy a bényei képviselő-testület gondolkodjon el rajta, 

hogy közösen tudnak-e az ápolónőnek laptopot vásárolni. 

Több tárgy nem lévén, Kovács Erika polgármester az ülést 20 órakor bezárta. 

 

Bénye, 2018. február 12. 
 

 

Kovács Erika     Dobrovenszki Norbert    Dr. Csoba Beáta 
polgármester                                     polgármester                                                         jegyző 

   


